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دادکان مشاور وزير صنعت در امور ورزش شد
وزي��ر صنعت، مع��دن و تجارت 
در حکمي محم��د دادکان را ب��ه 
عنوان مش��اور امور تربيت بدني 
و ورزش خ��ود منص��وب ک��رد. 
ب��ه گزارش ش��اتا، حکم محمد 
ش��ريعتمداري خطاب به محمد 

دادکان به شرح زير است:
جناب آقاي محمد دادکان؛ با توجه به س��وابق علمي و تجارب 
ارزش��مند جنابعالي و ضرورت س��اماندهي امور تربيت بدني و 
ورزش در مجموعه وزارت به موجب اين حکم به سمت »مشاور 
وزير در امور تربيت بدني و ورزش« منصوب مي ش��ويد. اميد 
است با اتکال به خداوند متعال و دانش و تجارب خود نسبت به 
برنامه ريزي و ساماندهي امور ورزش حرفه اي، غيرحرفه اي و 
همگاني و همچنين راهبري، نظارت و ارزش��يابي فعاليت هاي 
باش��گاهي در س��طح مجموعه موفق و مؤيد باشيد. توفيق روز 

افزون شما را از خداوند متعال مسألت مي نمايم.
ش��ايان ذکر اس��ت که محمد دادکان، بازيکن س��ابق تيم ملي 
فوتبال ايران و همچنين رييس سابق فدراسيون فوتبال ايران 
و استاد گروه فيزيولوژي ورزشي، دانشکده تربيت بدني و علوم 

ورزشي دانشگاه شهيد بهشتي است.

توقف ۶۰۰ خودروي چيني
 در گمرک به دليل نداشتن استاندارد

براس��اس اطلاعات موجود حدود ۶۰۰ خودروي چري از يک 
م��دل خاص در گمرکات هرمزگان به دليل عدم کس��ب مجوز 
اس��تاندارد و محيط زيس��ت متوقف شده اند. به گزارش تسنيم، 
روز سه شنبه رئيس سازمان ملي استاندارد ايران با بيان اينکه 
اي��ن س��ازمان به هيچ عنوان مج��وز ترخيص خودروهاي فاقد 
کيفي��ت را ص��ادر نمي کند، گفت: در ح��ال حاضر در گمرکات 
کش��ور حدود هزار خودرو از کش��ورهاي اروپايي تا آسيايي فاقد 
استاندارد معرفي شده و اجازه ترخيص پيدا نکرده اند. براساس 
اطلاع��ات به دس��ت آمده، در ح��ال حاضر حدود ۶۰۰ خودروي 
چري در گمرکات هرمزگان )شهيد رجايي( به دليل عدم کسب 
مجوزهاي لازم اس��تاندارد و محيط زيس��ت متوقف شده است. 
اطلاعات اوليه حکايت از آن دارد که يک مشکل فني در سيستم 
سوخت رساني اين خودروها دليل اصلي عدم کسب مجوزهاي 
لازم براي ترخيص بوده است. خودروهاي مذکور در حال حاضر 
در اختيار سازمان اموال تمليکي بوده، اما باتوجه به هزينه هاي 
بالاي انبارداري و گمرکي فعلًا هيچ مش��تري براي خريد اين 

خودروهاي چيني وجود ندارد.

جهرودي برآمده از صنعت خودرو است
به گ��زارش خبرخ��ودرو، دکتر 
س��ازمان  ريي��س  معظم��ي، 
گس��ترش و نوس��ازي صناي��ع 
اي��ران ب��ه دنب��ال تغيي��ر در 
مديرعاملي ش��رکت س��ايپا در 
گفتگو با خبرخودرو با اش��اره به 
اين موضوع که براس��اس قانون 

تجارت انتخاب مديرعامل از وظايف و اختيارات هيات مديره هر 
شرکتي مي باشد، گفت: در مورد سايپا با توجه به راي اکثريت 
اعضاي هيات مديره تصميم به تغيير مديرعامل در سايپا گرفته 
ش��د و اين جابجايي صورت گرفته دقيقا براس��اس نص صريح 
ماده 124 لايحه اصلاح قانون تجارت اس��ت. وي افزود: اين 
تصميم هيچ ارتباطي با وزارت صنعت ، معدن و تجارت نداشته ، 
البته ايدرو يکي از سهامداران گروه خودروسازي سايپا مي باشد. 
معظم��ي، رياس��ت هيات عامل ايدرو گف��ت: ضمن احترام به 
تصميم متخذه از زحمات جناب آقاي جمالي تش��کر مي کنم و 
براي آقاي جهرودي که از مديران شايسته و با تجربه و برآمده 
از صنعت خودرو هس��تند آرزوي موفقيت مي کنيم و اميدواريم 
ب��ا حمايت ه��اي ايدرو و وزي��ر محترم صنعت، معدن و تجارت 
و همچنين همياري پرس��نل معتمد س��ايپا در دوره جديد شاهد 

توسعه و موفقيت گروه خودروسازي سايپا باشيم.

تحقق سرمايه گذاري رنو در ساوه قوت گرفت
نماينده مردم س��اوه و زرنديه در مجلس گفت: با پيگيري هاي 
صورت گرفته سرمايه گذاري شرکت خودروسازي رنو در ساوه 
ق��وت گرف��ت. محمدرضا منصوري در گفتگو با ايس��نا، افزود: 
علي رغم مانع تراش��ي و س��نگ اندازي هايي که مافياي خودرو 
براي ممانعت از س��رمايه گذاري رنوي فرانس��ه در س��اوه بعمل 
آورده بود، ولي تلاش هاي انجام ش��ده موجب ش��د تا س��رمايه 
گذاري اين شرکت خودروساز در ساوه قوت بگيرد. وي گفت: 
تنظي��م نام��ه اي با امض��اي 1۰۰ نماينده مجلس در حمايت از 
سرمايه گذاري رنو در ساوه، تغيير مديرعامل خودروسازي سايپا 
و ديداري که با مقام عالي وزارت صنايع و معادن صورت گرفت 
و قول مس��اعدي که وزير صنايع در حمايت از س��رمايه گذاري 
رنو در س��اوه داد روزنه اميدي را جهت آغاز فعاليت اين ش��رکت 
خودروساز در ساوه ايجاد کرده است. اين عضو کميسيون صنايع 
مجلس ش��وراي اسلامي، سرمايه گذاري شرکت خودروسازي 
رنوي فرانس��ه در س��اوه را پس از سرمايه گذاري توتال فرانسه 
ب��ه عنوان مهمترين پروژه س��رمايه گ��ذاري خارجي بيان کرد 
و گف��ت: ايج��اد بي��ش از ۶ هزار نفر اش��تغال در س��اوه متاثر از 
سرمايه گذاري رنوي فرانسه در اين شهرستان موجب افزايش 
چشمگير درآمدهاي استان مرکزي شده و ميزان سرمايه گذاري 

آن برابر بودجه يک ساله استان است.

توليد آزمايشي آهن اسفنجي
 فولاد سبزوار تا پايان دي

مج��ري ط��رح فولاد س��بزوار از توليد آزمايش��ي کارخانه آهن 
اس��فنجي اين طرح تا پايان دي امس��ال خبر داد. مش��عل اين 
کارخانه از حدود 1۰ روز پيش روش��ن ش��ده اس��ت. به گزارش 
روابط عمومي ايميدرو، س��عيد نظام دوس��ت با بيان اين مطلب 
گفت: در حال حاضر، 98 درصد عمليات س��اختماني و س��يويل 
واحد آهن اس��فنجي فولاد س��بزوار به اتمام رسيده و 95 درصد 
تامين ساخت و نصب اسکلت فلزي مورد نياز انجام شده است. 
همچنين نصب تجهيزات مکانيکي براي ناحيه مرکزي و اجراي 
خطوط لوله و پايب به صورت 1۰۰ درصد تکميل شده است. وي 
ادامه داد: زيرس��اخت هاي مورد نياز اين کارخانه اعم از احداث 
سيستم آب رساني، احداث ايستگاه تقليل فشار گاز براي تامين 
گاز مورد نياز و سيس��تم برق رس��اني )توسعه پست ماشين هاي 
الکتريک��ي و اح��داث خ��ط انتقال برق 132 کيلو ولت و احداث 
پست کارخانه 132 کيلو ولت( تامين شده است. مجري طرح 
فولاد سبزوار با بيان اينکه ۶5 درصد تجهيزات مورد نياز واحد 
احياي مستقيم )آهن اسفنجي( داخلي و 35 درصد آن خارجي 
اس��ت، تصريح کرد: تاکنون 95 درصد ماش��ين آلات خارجي و 
92 درصد ماش��ين آلات داخلي مورد نياز کارخانه تامين ش��ده 
اس��ت. نظام دوس��ت ميزان س��رمايه گذاري انجام شده براي 
واحد احياي مس��تقيم طرح فولاد س��بزوار را حدود 45۰ ميليارد 

تومان برآورد کرد.

پيشخوان

صنعت، معدن،تجارت

گ�روه صنع�ت، مع�دن و تج�ارت: روز گذش��ته 
نمايندگان مجلس شوراي اسلامي در جلسه علني 
با تقاضاي تحقيق و تفحص از عملکرد ش��رکت 
دخانيات ايران موافقت کردند. زمزمه هاي انجام 
تحقي��ق و تفح��ص از ش��رکت دخانيات از ماه ها 
قبل در سالن هاي مجلس شنيده مي شد. روزهاي 
ابتدايي آبان بود که جلس��ه کميس��يون صنايع و 
معادن مجلس با حضور وزير کار، تعاون و رفاه امور 
اجتماعي برگزار ش��د. در پايان همان جلس��ه بود 
که سعيد باستاني، سخنگوي کميسيون صنايع و 
معادن مجلس اعلام کرد که بحث اصلي تحقيق 
و تفحص در جلسه با علي ربيعي درخصوص نزول 
ميزان توليد ش��رکت دخاني��ات از ۷۰ ميليارد نخ 

سيگار به 1۰ ميليارد بوده است.
در همين حال روز گذشته سيدجواد حسيني کيا در 
نشست علني روز چهارشنبه، يکم آذرماه مجلس 
ش��وراي اس��لامي در قرائت گزارش کميس��يون 
صناي��ع تقاض��اي تحقيق و تفح��ص از عملکرد 
ش��رکت دخانيات اظهار داش��ت: ابتدا کميسيون 
ط��ي نام��ه اي اطلاع��ات لازم در خص��وص 
تمامي موضوع��ات تحقيق و تفحص را از وزارت 
تعاون درخواس��ت نمود که متاس��فانه اطلاعات 
مذکور به کميس��يون واصل نگرديد. عضو هيات 
رئيس��ه کميس��يون صنايع و معادن گفت: لذا اين 
کميسيون موضوع را با حضور متقاضي تحقيق و 
تفحص و وزير تعاون مورد بحث و بررسي قرار داد 
که براساس رأي اکثريت اعضاي کميسيون انجام 

تحقيق و تفحص مذکور به تصويب نرسيد.
حسن کامران نماينده تقاضاکنندگان اين تحقيق 
و تفحص با بيان اينکه انگيزه اين کار به آن جهت 
است که 55 درصد دخانيات مربوط به فولاد است، 
اظهار داش��ت: در کميس��يون به س��والات پاسخ 
ندادند و اطلاعاتي در اختيار نمايندگان قرار داده 
نشد ولي شخصا پيگير اين موضوع شدم و فيش 
حقوقي 23 ميليوني مديرعامل شرکت دخانيات 
ايران را به دست آوردم که البته اين مبلغ منهاي 

پاداش و حق ماموريت است.
براساس اين گزارش رد انجام تحقيق و تفحص 
از شرکت دخانيات ايران به رأي گذاشته شد که 
با ۷3 رأي موافق، 85 رأي مخالف و 4 رأي ممتنع 

از مجم��وع 2۰۰ نماين��ده حاض��ر رأي لازم را به 
دست نياورد. در ادامه مسعود پزشکيان که رياست 
جلسه را برعهده داشت، با بيان اينکه از آنجاييکه 
مخالفين 5۰ درصد نيستند، گفت: اصل موضوع 
تحقيق و تفحص را به رأي مي گذاريم و کساني 
که با تحقيق و تفحص موافق هستند رأي بدهند. 
نمايندگان مجلس ش��وراي اسلامي با 114 رأي 
موافق، 5۶ رأي مخالف و 5 رأي ممتنع از مجموع 
2۰۰ نماينده حاضر در جلس��ه با انجام تحقيق و 

تفحص از شرکت دخانيات موافقت کردند.
حجم سيگار قاچاق موجود در بازار ���

پي��ش از اي��ن در ابت��داي آبان م��اه ب��ود که علي 
ربيعي، وزير کار در جلس��ه با کميس��يون صنايع و 
معادن مجلس با بيان اينکه س��الانه 1۰ ميليارد 
نخ سيگار قاچاق وارد کشور مي شود گفته بود که 
مجموع توليد سيگار کشور مورد بحث قرارگرفت 
و همچنين مبحث دريافت مجوز واردات سيگار در 

شرکت دخانيات کشور مطرح شد تا ميزان قاچاق 
کاهش پيدا کند و همچنين مقرر ش��د تا گروهي 
ب��ر روي موض��وع دخانيات در راس��تاي کاهش 
قاچاق دخانيات و افزايش توليد مطالعه و بررسي 
کنند. همچنين پيش از اين نادر قاضي پور، عضو 
کميسيون صنايع و معادن مجلس نيز گفته بود با 
اشاره به اينکه برنامه فعلي براي توليد حداکثري 
داخلي سيگار 45 ميليارد نخ است، ادامه داد: 2۰ 
ميليارد نياز کش��ور شرکت دخانيات و 25 ميليارد 
نخ ديگر را شرکت هاي اقماري توليد کنند، مابقي 
3۰ ت��ا 35 ميلي��ارد نياز کش��ور چگونه بايد تامين 
ش��ود. وي ادام��ه داد: 4 ت��ا 5 ميليارد نخ س��يگار 
مورد نياز کشور از طريق قانوني وارد مي شود، اما 
مابقي نياز کشور به صورت قاچاق تامين مي شود. 
اين نماينده مجلس اضافه کرد: سيگارهاي وارد 
شده از ترکيه به صورت قاچاق به عراق صادر و از 
طرق مرز حاج عمران به کشور ايران وارد مي شود، 

بخشي از سيگارهاي وارد شده به ايران به شکل 
قاچاق به ترکيه صادر مي ش��ود. قاضي پور ادامه 
داد: براي واگذاري ش��رکت ملي دخانيات پولي 
پرداخت نش��د، دخانيات مربوط به وزارت صنعت 
اس��ت و نبايد به وزارت تعاون واگذار ش��ود، اين 
اق��دام ي��ک توطئه بود تا اين صنعت فلج ش��ود و 

مجبور به واردات شويم.
تحقي�ق و تفح�ص ب�ا مح�ور قرارداده�اي  ���

خارجي
همچنين در اواس��ط مهرماه س��ال جاري بود که 
عضو کميسيون شوراها و سياست داخلي مجلس 
با انتقاد از عملکرد ش��رکت دخانيات ايران گفت: 
ب��ه دلي��ل قراردادهاي خارج��ي و خريد تنباکو از 
خارج و ورشکس��ته ش��دن توليدکنندگان ايراني 
خواس��تار تحقيق و تفحص از ش��رکت دخانيات 
ايران هس��تيم. حس��ن کامران، نماينده اصفهان 
در مجل��س در گفتگ��و با بولتن نيوز با بيان اينکه 

خواس��تار تحقيق و تفحص از عملکرد ش��رکت 
دخانيات ايران هس��تم، گفت: محور اين تحقيق 
و تفحص درباره نحوه تنظيم قراردادهاي خارجي 
اس��ت. وي افزود: ش��رکت دخانيات اخير اقدام به 
خريد تنباکو از خارج کشور کرده که اصلًا نيازي به 
اين خريدها نبود. اين نماينده مجلس با بيان اينکه 
خريد خارجي باعث ش��ده ت��ا محصولات داخل 
در دس��ت توليدکنندگان بماند و به فروش نرود، 
افزود: اين اقدام شرکت دخانيات به ورشکستگي 
توليدکنندگان داخلي انجاميد و ضرر و زيان زيادي 
را متوجه آنها کرده اس��ت. کامران تصريح کرد: 
ب��ه نظر مي رس��د در اي��ن قراردادهاي خارجي به 
رابط��ه بي��ن افراد توجه ش��ده و منافع ملي ناديده 

گرفته شده است.
بررسي نوع قراردادها و وضعيت کارکنان ���

همچنين پس از جلسه کميسيون صنايع و معادن 
مجل��س ب��ا علي ربيع��ي در اوايل آبان ماه بود که 
س��عيد باستاني، س��خنگوي اين کميسيون گفته 
ب��ود ک��ه برخي اي��رادات را بر ش��رکت دخانيات 
را وارد مي دانن��د، تحقي��ق و تفح��ص به منظور 
رصد کردن ش��رايط داخلي مجموعه اس��ت که 
از دل آن پيش��نهادهاي کم��ک کننده براي رفع 
مشکلات خارج مي شود، همچنين باعث مي شود 
تا مشکلات آن مجموعه را حل کنند مشکلاتي 
که از طرف مجلس قابليت حل و پيگيري داشته 
باش��د. اي��ن نماينده مجل��س در ادامه با تاکيد بر 
اينک��ه اي��ن موض��وع منجر به اين ش��د تا طراح 
س��وال به ش��رکت دخانيات مراجعه کند و بعد از 
برگزاري جلسات و به نتيجه نرسيدن براي کسب 
يک راه حل مناس��ب، مجددا در قالب تحقيق و 
تفحص بازگردانده ش��ود، بيان کرد: بحث اصلي 
اي��ن تحقي��ق و تفحص درخصوص نزول ميزان 
توليد ش��رکت دخانيات از ۷۰ ميليارد نخ س��يگار 
به 1۰ ميليارد بود. سخنگوي کميسيون صنايع و 
معادن همچنين خاطرنش��ان کرد: اين شرکت با 
برخي شرکت ها قراردادهايي را منعقد کرده است 
ک��ه تحقي��ق و تفحص در رابطه با نوع قراردادها 
و وضعيت کارکنان اين مجموعه اس��ت و عمده 
مبح��ث تحقي��ق و تفحص در خصوص مس��ائل 

قرارداد شرکت دخانيات است.

 با راي مثبت نمايندگان کليد خورد

تحقيق و تفحص از شرکت دخانيات

فقدان استراتژي مدون صنعتي در کشورهدف گذاري براي توسعه صادرات صنايع غذاييتوسعه تجارت با مدرن شدن بازار
معاون س��ازمان توس��عه تجارت کشور 
گفت: لازمه توس��عه تج��ارت خارجي، 
مدرن شدن بازار داخلي و گسترش ارتباط 
آن با بازارهاي مدرن اس��ت. محمدرضا 
مودودي افزود: با توليدکنندگان خرد که 

ت��وان رقاب��ت در بازارهاي بين الملل��ي را ندارند نمي توان تجارت 
خارجي را گسترش داد، بلکه بايد زمينه ظهور شرکت هاي بزرگ 
صادراتي که قدرت پاسخگويي به سفارش هاي چند ميليارد دلاري 
را دارند، فراهم شود. وي ادامه داد: فعاليت در بازارهاي سنتي مانند 
عراق و افغانستان موجب شد توليدکنندگان و صادرکنندگان کشور 
گم��ان کردن��د ادبيات تجارت با جهان نيز مانند ادبيات تجارت با 
اين کشورهاست، در حالي که با 1۰ کانتينر با قيمت امروز، فردا با 

قيمت ديگر نمي توان وارد بازارهاي مدرن جهان شد.

مديرکل دفت��ر صنايع غذايي، دارويي 
و بهداش��تي وزارت صنع��ت،  مع��دن و 
تج��ارت از هدف گ��ذاري ص��ادرات 3 
ميلي��ارد و ۶۰۰ ميلي��ون دلاري صنايع 
غذاي��ي،  داروي��ي و بهداش��تي تا پايان 

سال جاري خبر داد. صادقي نيارکي تاکيد کرد: استراتژي ما در 
صنعت غذا تحريک تقاضا و و توس��عه صادرات اس��ت و درحال 
حاض��ر 1۰۰ ميلي��ون ت��ن ظرفيت نصب ش��ده داريم و براي پر 
ک��ردن اي��ن ظرفيت اين دو رويکرد مد نظرما بوده اس��ت. وي 
در ادامه خاطرنش��ان کرد: در کارگروه مش��ترک ورود موقت به 
ش��رکت هاي معتبر اجازه مي دهيم براساس ظرفيت و عملکرد 
صادراتي از اين قانون براي ورود مواد اوليه با قيمت هاي جهاني 

و با تعرفه صفر درصد استفاده کنند.

عضو کميسيون اقتصادي مجلس با بيان 
اينکه استراتژي مدون در بخش صنعت 
وجود ندارد، گفت: نمي توان براي صنايع 
مختلف يک نس��خه استراتژي صنعتي 
تعريف کرد. محمود بهمني درخصوص 

وضعيت اس��تراتژي صنعتي در کش��ور گفت: بايد پذيرفت که در 
کشور تاکنون استراتژي مدون در بخش صنعت وجود نداشته، 
بنابراين بايد با لحاظ تمامي جوانب اقتصادي، اس��تراتژي مدون 
اقتصادي در کش��ور طراحي کرد. وي ادامه داد: نمي توان براي 
صنايع مختلف يک نسخه استراتژي صنعتي تعريف کرد چراکه 
هر صنعت شرايط خاص و ملاحظات خود را دارد. بهمني اضافه 
کرد: بايد مشخص شود به چه دليل با وجود اعلام رشد اقتصادي 

در کشور، ميزان اشتغالزايي با رشد روبرو نشده است.

يک کارشناس صنعت خودرو گفت: صنعت خودرو بايد 
به سمت امضاي قراردادهاي همکاري هاي بين المللي 
در زمينه قطعه س��ازي و توس��عه شبکه تامين قطعات 
حرکت کند. اميرحسن کاکايي در گفتگو با ايسنا، اظهار 
کرد: س��ال جاري حدود ش��ش قرارداد توليد و مونتاژ 
خودرو به امضا رسيده که برخي از آنها اجرايي شده که 
به نظر مي رس��د اگر تمام اين ش��ش قرارداد به مرحله 
اجرا برسد با توجه به ظرفيت بازار خودرو کشور، نيازي 
به قرارداد جديد با ش��رايط توليد و مونتاژ خودرو وجود 
ندارد. وي با بيان اينکه بايد دو طرف قرارداد به وظايف 
خود به درستي عمل کنند، افزود: در قراردادهاي اخير 
خودرويي بايد توليد اوليه با داخلي سازي 4۰ درصدي 
صورت گيرد اما ش��بکه قطعه س��ازي کشور تا حدودي 
با نقص روبرو اس��ت و موارد اينچنيني عاملي مي ش��ود 
که به اهداف اصلي قراردادهاي خودرويي دس��ت پيدا 
نکني��م. او بي��ان ک��رد: با توجه به اين تفاس��ير به نظر 

مي رسد بايد در کنار قراردادهاي توليد و مونتاژ خودرو 
به سمت امضاي قراردادهاي همکاري در زمينه تکميل 
ش��بکه قطعه سازي کشور حرکت شود. اين کارشناس 
صنعت خودرو گفت: ايران مي تواند راه اسپانيا، ترکيه 
و برزي��ل را در پي��ش بگيرد و در صنعت خودروس��ازي 
جهان نقش جديدي در قالب توليدکننده قطعات خودرو 

را ايفا کند.

حرکت خودروسازان به سمت توسعه زنجيره تامين
رئيس کنفدراسيون صادرات ايران، با اشاره به سياسي 
ب��ودن ع��دم الحاق ايران در س��ازمان جهاني تجارت، 
گفت: بايد تا زمان الحاق، خلا حضور خود در بازارهاي 
صادرات��ي را ب��ا انعقاد تعرفه ه��اي ترجيحي، پر کرد. به 
گزارش مهر، محمد لاهوتي گفت: کشور افغانستان سال 
گذشته به سازمان جهاني تجارت پيوسته و تعرفه هاي 
خ��ود را متع��ادل با تعرفه هاي جهان��ي کرده، بر همين 
اس��اس يکي از مش��کلاتي که در صادرات رخ داده، آن 
اس��ت که تعرفه هاي اين کش��ور براي واردات کالاهاي 
ايراني و ترک، متفاوت اس��ت؛ بنابراين بايد تلاش کرد 
که از طرق ديگر، اين خلا عدم حضور ايران در سازمان 
جهاني تجارت را پر کرد. رئيس کنفدراس��يون صادرات 
ايران، ايران را بزرگترين کشوري خارج از سازمان جهاني 
تج��ارت دانس��ت، افزود: قبل از اينک��ه بازارها به روي 
کالاهاي ايراني بسته شود، بايد مشکلات را برطرف کرد، 
به همين دليل انعقاد قراردادهاي تعرفه ترجيحي مي تواند 

راهگشا باشد. لاهوتي تصريح کرد: در بازارهايي که امروز 
کالاه��اي ايران��ي در اختي��ار دارند، رقبا به راحتي برخي 
محصولات کنار مي زنند که اين به ضعف ديپلماسي و 
عدم وجود رايزنان قوي در بازارهاي هدف برمي گردد و 
بايد براي آن چاره انديشي کرد. درخصوص واردات هم 
اگر موضوع توليد صادرات محور به عنوان اولويت مطرح 

باشد، ورود موقت قطعا راهگشا خواهد بود.

تعرفه ترجيحي راهکار حضور رقابتي در بازارهاي صادراتي

توديع و معارفه داخلي مديرعامل نمايشگاه بين المللي شهرآفتاب برگزار شد
آيين تکريم از خدمات س��يد محمد س��يدي مديرعامل س��ابق 
نمايشگاه بين المللي شهرآفتاب و معارفه محمد رئوف قادري 
مديرعام��ل جدي��د اين مجموعه در محل نمايش��گاه هاي بين 
المللي ش��هرآفتاب برگزار ش��د. به گزارش روابط عمومي و امور 
بين الملل نمايشگاه بين المللي شهرآفتاب، جناب آقاي محمد 
رئوف قادري که به عنوان سرپرست جديد نمايشگاه بين المللي 
شهر آفتاب معرفي شده است در مجموعه نمايشگاه بين المللي 
ش��هرآفتاب حضور يافت و ضمن ديدار با پرس��نل مجموعه از 
بخشهاي مختلف نمايشگاه بازديد کرد.  همچنين مراسم توديع 
و معارفه داخلي با حضور جناب اقاي سيدي مديرعامل سابق، 
جناب آقاي محمد رئوف قادري مديرعامل و مديران و پرسنل 
نمايش��گاه بين المللي ش��هرآفتاب برگزار شد.  مديرعامل سابق 

نمايش��گاه بين المللي ش��هرآفتاب با اش��اره به اينکه مجموعه 
نمايش��گاه بين المللي ش��هرآفتاب دوره ش��روع و آغاز خود را 
پشت سر گذاشته است ، اظهار داشت: با شناختي که از درايت 
و توانايي هايي جناب آقاي قادري داريم، مطمئن هس��تيم که 
ش��هرآفتاب روند رو به رش��د و توس��عه خود را بهتر از گذش��ته 

ادامه خواهد داد.
 س��يدي با اش��اره به مش��کلات نمايشگاه داري در کشور گفت: 
در گذشته براي توسعه و حرکت رو به رشد مجموعه نمايشگاه 
شهرآفتاب با مشکلات متعددي روبه رو بوديم که برخي از آنها 
برطرف شد و اميدواريم در آينده نيز بسياري از مشکلات برطرف 
ش��ود. در ادامه اين مراس��م مديرعامل نمايش��گاه شهرآفتاب با 
اش��اره به تلاش��هاي صورت گرفته در مجموعه نمايشگاه بيان 

داش��ت: اميدواريم با ياري خداوند متعال و همکاري مس��ئولان 
و پرس��نل بتوانيم مجموعه نمايش��گاه بين المللي شهرآفتاب را 

به سرمنزل مقصود برسانيم.
ق��ادري ب��ا بيان اينکه صنعت نمايش��گاهي مي تواند به رش��د 
اقتصادي کشور کمک شايان توجه اي داشته باشد اظهار داشت: 
توسعه شهرآفتاب و برگزاري هرچه بيشتر نمايشگاه با کيفيت 
در آن، قطعا منجر به رش��د اقتصادي کش��ور مي ش��ود. در پايان 
اين مراس��م پرس��نل مجموعه نمايشگاه بين المللي شهرآفتاب 
ب��ا مديرعام��ل جدي��د ديدار و کفت و گ��و کردند. محمد رئوف 
قادري داراي مدرک دکتراي مديريت اس��تراتژيک و س��وابقي 
از جمل��ه: نايب رئيس کميس��يون اقتص��اد و بازرگاني مجلس 
شوراي اسلامي، ناظر مجلس شوراي اسلامي در ستاد بازسازي 

کل کش��ور، نماين��ده ايران در کنف��راس جهاني بين المجالس 
در روس��يه، رئي��س گ��روه اعزامي بازگاني ايران به بنگلادش و 
نماينده جمهوري اس��لامي ايران در نمايشگاه بين المللي داکا، 
عض��و کان��ون و مجمع نمايندگان ادواري مجلس، کارش��ناس 
ارشد سياسي، اجتماعي، اقتصادي و بين المللي صدا و سيماي 

جمهوري اسلامي ايران مي باشد.

افزايش 2۴ درصدي توليد فولاد ايراني
آخري��ن گ��زارش انجمن جهاني فولاد نش��ان مي دهد که توليد 
فولاد ايران در ماه گذشته ميلادي نسبت به سال قبل 24 درصد 
رشد داشته است. به گزارش ايسنا، براساس آمار انجمن جهاني 
فولاد )worldsteel ( توليد فولاد خام ايران در ماه اکتبر 2۰1۷ 
ميلادي 24.2 درصد و توليد افزايش پيدا کرد و در 1۰ ماه گذشته 
از س��ال جاري ميلادي نيز 2۰ درصد رش��د براي اين صنعت به 
ثبت رس��يده اس��ت. بنا بر آمار اعلام ش��ده رقم توليد فولاد خام 
در م��اه اکتب��ر امس��ال معادل يک ميلي��ون و 98۰ هزار تن بوده 
که اين رقم از رقم به دس��ت آمده در مدت مش��ابه س��ال گذشته 
38۶ هزار تن بيش��تر بوده اس��ت و طي 1۰ ماه گش��ته نيز ايران 
1۷ ميلي��ون و 9۰1 ه��زار ت��ن فولاد خ��ام توليد کرد اما اين آمار 
در مدت مش��ابه س��ال گذش��ته ميلادي، 14 ميليون و 8۰4 هزار 

تن بود که حکايت از 2۰.9 درصد رش��د دارد. اما در توليد آهن 
اسفنجي نيز ايران آمار صعودي داشت و در 1۰ ماهه گذشته از 
سال 2۰1۷ ميلادي موفق به توليد 1۶.4 ميليون تن محصول 
ش��د که نس��بت به زمان مش��ابه در سال گذشته ميلادي رشدي 
22درص��دي را ب��ه ثبت رس��اند. همچنين توليد اين ماده در ماه 
اکتبر نيز به بيش از دو ميليون تن رس��يد و رش��د 4۶ درصدي را 
نسبت به زمان مشابه سال قبل نشان مي دهد. براساس نمودارها 
و ارقام جهاني ايران در توليد آهن اسفنجي دنيا 32 درصد از کل 
توليد را در اختيار خود دارد. اين گزارش نشان مي دهد ۶۶ کشور 
تولي��د کنن��ده فولاد طي 1۰ ماهه 2۰1۷ ميلادي يک ميليارد و 
41۰ ميليون و 215 هزار تن فولاد خام توليد کردند که نس��بت 
به رقم مدت مشابه سال 2۰1۶ ميلادي 5.۶ درصد رشد نشان 

مي دهد، چراکه اين رقم در سال قبل معادل يک ميليارد و 335 
ميليون و 4۶5 هزار تن بود. همچنين توليد جهاني آهن اسفنجي 
در ماه اکتبر 5.۷ درصد افزايش داش��ت و به 145 ميليون و ۷۷ 
هزار تن رسيد. براساس گزارش انجمن جهاني فولاد چين طي 
1۰ ماهه اخير، ۷۰9 ميليون و 5۰۰ هزار تن فولاد خام توليد کرد 
که به عنوان بزرگترين توليدکننده جهان شناخته شد. همچنين 
ژاپ��ن ب��ا 8۷ ميلي��ون و 239 هزار تن توليد فولاد خام، هند با 84 
ميلي��ون و 123 ه��زار ت��ن توليد فولاد خام، آمريکا با ۶8 ميليون 
و 3۶4 ه��زار ت��ن تولي��د فولاد خام، روس��يه با ۶۰ ميليون و 428 
هزار تن توليد فولاد خام، کره جنوبي با 59 ميليون و 148 هزار 
تن توليد فولاد خام و آلمان با 3۶ ميليون و 4۷۶ هزار تن توليد 

فولاد خام در رتبه هاي بعدي قرار دارند.


